

Referat af bestyrelsesmøde i DKeF, den 26. juni kl. 10 – ca. 16 hos 3F i Nyborg

Deltagere:

Marita Geinitz, Marianne Jensen, Niklas L. Rejnstrup, Svend Jørgensen, Michael Zimmermann og Thomas Jensen.

DKeF: Katja Bødtger (med online)

Afbud: Helene H. Jensen

Dagsordenspunkt	Referat	Opfølgning Hvem – Hvornår
<p>Pkt. 1. Formand Marita Geinitz</p> <ul style="list-style-type: none"> -Møde med ny DIF Konsulent -Møde med Hans Natorp -Møde med Classic klubberne -Bestyrelsesmøder efter ferien -Roadshow -Evaluering af møde med udvalg d. 28. maj 	<p>Bo Overgaard er ny DIF-konsulent og han er inviteret med til kommende bestyrelsesmøde den 21. august, der er et fysisk møde.</p> <p>Vi havde et godt møde med DIF Formand Hans Natorp og Direktør Morten Mølholm. De var imponeret over deltagelsen på vores årsmøde. Opfordrede os til at søge DIFs initiativpulje.</p> <p>Møde med Classicklubber holdt på Teams den 21/6 – klubberne glade for initiativet og positivt indstillet. Der var 3 klubber til stede (Fionia, HKK, Fidelitas). Der skal nedsættes et underudvalg til Classic. Der er sendt mail til alle Classicklubber med opfordring til at melde 1 deltager pr. klub. Deadline er 14 dage.</p> <p>Når udvalget er nedsat, vil de blive indkaldt til møde. Senest 1. september skal der indsendes ønsker til D.Ke.F om hvilke arrangementer, stævner etc. udvalget ønsker for 2023 pga. budgettet. Bestyrelsen er glade for at der er interesse for Classic.</p> <p>Bestyrelsesmøde efter ferien. Der er afsat weekendmøde i 3-4 september, men da rigtig mange bestyrelsesmedlemmer ikke kan, så skal vi flytte det møde. Derfor forlænges mødet den 21. august til et hel-dagsmøde i Nyborg og vi afholder bestyrelsesmøde den 9. oktober fysisk i Nyborg.</p> <p>Roadshow i Esbjerg var et godt møde, men de kommende møder skal vi blive mere konkrete med ønsker/forventninger i</p>	<p>Bo Overgaard er inviteret med til næste bestyrelsesmøde.</p> <p>Marita og Katja indkalder til nyt møde for at følge op på et classic underudvalg.</p> <p>Bestyrelsesmødet den 3-4 oktober er aflyst. I stedet afholdes møde den 9. oktober.</p> <p>Katja laver en plan til bestyrelsen, så vi</p>

	<p>forhold til strategien. Vi skal lavet en plan, så vi får speedet processen op efter sommerferien. Bredebro og Nordals er vigtige, fordi vi har en dialog med dem allerede. På roadshowmøderne kan vi fx også drøfte udviklingspuljen, fondsansøgninger samt bæredygtighed.</p> <p>Evaluering af møde med udvalg den 28. maj. Det gik godt med oprydningen og generelt var der en god stemning. Der var blandt andet en drøftelse af hvor mange kasketter man skal have på. Nogen har for mange og nogen har for få. Der skal være en balance og når man er i bestyrelsen, er man nødt til at lade den kasket veje tungest.</p> <p>Katja fortalte at sharepoint er klar til brug og at udvalgene bare skal sige til, hvis de har brug for hjælp.</p> <p>LOA (Lov- Amatør- og ordensudvalget) har sendt referat til bestyrelsen. Bestyrelsen har læst referatet og finder, at det er gode initiativer. Det skal de bare gå videre med.</p>	<p>kan få nogle flere datoer i kalenderen.</p> <p>Katja meddeler LOA bestyrelsens holdning.</p>
<p>Pkt. 2. Næstformand/kassér Niklas Rejnstrup</p> <p>-DIFs medlemsbegreb</p> <p>-Principper for udviklingspuljen</p> <p>-Status på ansøgninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Fidelitas • Nyborg Skolekegler • Kegler for Alle 2022 	<p>Niklas viste ny aktivitetskalender, der allerede nu er online på hjemmesiden. Niklas og Katja skal have adgang, så vi også kan synliggøre strategispormøderne. Hvis man har nogle rettelser eller arrangementer man vil have med, så kan man henvende sig til Niklas eller Katja. I kommende nyhedsbrev skal det annonceres overfor klubberne, så kalenderen nu er online. På sigt skal også de nuværende aktivitetskalender fra TU ind og erstattes, men i denne sæson bruges begge kalendersystemer. Når/hvis TU får en formand med det primære ansvar, så kan vedkommende også få et login til kalenderen og få det lagt ind, men som det er pt er det Niklas og Katja.</p> <p>Kort info fra DIFs årsmøde: Der er særligt fokus på børn og unge. Det skal være en god oplevelse at gå til idrætspil first. Ikke konkurrence fra dag 1, men fokus på glæde og den gode oplevelse. DHF har noget godt materiale vi kan lade os inspirere af. Katja har det.</p>	<p>Niklas tager en snak med Katja om administration af kalender.</p> <p>Katja: Husk at synliggøre ny kalender i kommende nyhedsbrev.</p>

	<p>DIF gik også meget op i bæredygtighed og havde et helt tema om det. DIF og kommunerne ser gerne, at vi italesætter det overfor klubberne. Vi kan starte i det små og opfordre klubberne til at gå væk fra plastic og i stedet bruge genanvendeligt materiale. Vi kan også opfordre dem til at tænke bæredygtigt i deres renoveringsprojekter på deres anlæg.</p> <p>DIF motionsuge i uge 41. Her er der mulighed for at koble sig på. Marianne fortalte, at de har drøftet det i Åbent Hus gruppen, men ikke fundet det relevant.</p> <p>DM-ugen i Aalborg, kunne man lave et udendørs DM for kegler? Kunne vi ud-tænke en transportabel bane med overdækning, som vi kunne bruge? Marita spørger i Fidelitas om vi eventuelt kan bruge deres baner hvis de alligevel skal kasseres. Katja spørger i Middelfart. Næste år er DM ugen fra 19-25 juni 2023.</p> <p>DIFs medlemsbegreb: Der er blevet vedtaget en permanentgørelse af DIFs individuelle medlemskaber. Skal vi i DKeF gøre brug af den mulighed? Hvis vi gør, skal vi søge hos DIF samt få lavet en juridisk beskrivelse (hvor vi kan inddrage LAO udvalget). Derefter skal det godkendes på vores årsmødet.</p> <p>Vi har selv situationen i forbundet, hvor man principielt er nødt til at være medlem af DKeF, for at være tilknyttet opgaver i DKeF. Det vil desuden være relevant at drøfte DKeF eget medlemskab, for eksempel i forhold til Bohle og Classic.</p> <p>Principper for udviklingspuljen: Bestyrelsen drøftede kriterierne på mødet og hjemmesiden blev løbende opdateret ud fra den drøftelse.</p> <p>Ansøgninger: Opfølgning på den ansøgning fra Finn Madsen, som bestyrelsen fik til mødet 1. juni 2022. Der har været noget dialog siden sidst og Marita tager kontakt til Finn Madsen.</p> <p>Nyborg Skolekegler, Niklas svarer Jette.</p>	<p>Vi skal italesætte bæredygtighed overfor klubberne fx på roadshow.</p> <p>Thomas laver et opslag på FB om at vi søger frivillige til det.</p> <p>Thomas kommer med et juridisk udkast vi kan tage udgangspunkt i.</p> <p>Niklas laver et oplæg til drøftelse på næste bestyrelsesmøde.</p> <p>Niklas opdaterer kriterierne på hjemmesiden.</p> <p>Marita svarer Finn Madsen.</p> <p>Niklas har svaret Jette Møller</p>
--	---	---

	<p>Fidelitas søger DKeF om midler til nye Classic baner. Bestyrelsen drøftede ansøgningen og besluttede at imødekomme det ansøgte beløb. Marita deltog ikke i drøftelsen.</p> <p>Niklas orienterede om at skattesagen i Gråsten (ALF) er afsluttet. Klagen er trukket tilbage og sagen blev genoptaget. Vedtægterne blev tilrettet og skat har godkendt de nye. DKeF vil gerne lade sagen komme andre klubber til gavn og planlægger at afholde et onlinemøde, hvor Niklas fremfører sagen, så de andre klubber i DKeF kan lærer af det.</p> <p>Generel kort opdatering på økonomien, der ser ganske fornuftigt ud. Det kan være en udfordring at få opkrævet startgebyr fra DM+DM Old boys/girls. Næste år bliver det klubberne der skal betale i stedet for enkeltpersoner.</p>	<p>Niklas svarer Fidelitas.</p> <p>Katja følger op og finder en dato for et onlinemøde i efteråret 2022.</p> <p>Klubberne bliver fremover ansvarlige for at betale startgebyr.</p>
<p>Pkt. 3. Næstformand Marianne Jensen Åbent Hus, status og revideret budget (bilag 1)</p>	<p>Møde i arbejdsgruppen for Åbent Hus i tirsdags. Der er godt styr på det og klubberne har været gode til at melde tilbage. Postkort er klar og blev fremvist. Roll up og Beach flag er næsten klar.</p> <p>Budgettet gennemgået på mødet.</p>	
<p>Pkt. 4. Bestyrelsesmedlem Thomas Jensen Ekstern kommunikation Præsentationsmateriale</p>	<p>Der har været meget fokus på den intern kommunikation her i foråret og nu vender vi os mod den eksterne kommunikation. Der bliver i efteråret fokus på Åbent Hus og landskampen den 5. november.</p> <p>Katja er en del af voksenrekrutteringsnetværket i DIF, hvor der skal laves annoncering på FB. Her har vi valgt at samarbejde med Alle Ni, for at få nogle erfaringer med FB-annoncering.</p> <p>Thomas har en kontakt til en fodboldspiller fra det danske landshold, som han er ved at kontakte og der er også fokus på andre "kendte" navne. Vi har blandt andet kontakten Peter Ingemann, om han kunne tænke sig at formidle keglesportens historie. Vi afventer svar.</p> <p>Facebook - hvem har adgang? Der er 7 der har adgang til forbundets FB-side p.t. Fremover vil vi gerne have, at alt</p>	<p>Marita kontakter Finn H.</p> <p>Katja formulerer en mail</p>

	<p>generel kommunikation går igennem Thomas eller Katja så der er færre der har adgang.</p> <p>Det afledte en større drøftelse omkring nyhedsopslag på FB/ hjemmesiden. Efter DM har vi fundet ud af, at det ikke er alle danske mestre, der har været billeder af på hjemmesiden. Det skal der rettes op på. Der skal fremover oprettes en nyhed med ALLE resultater og et samlet billede af vinderne. Dette gælder både DM, nation cup, landskamp mv.</p> <p>Samtidig skal turneringsudvalget, eliteudvalget og Finn Hyldmar orienteres så vi fremover kan sikre, at der sker en hurtig opdatering af hjemmesiden (samme dag, dog senest dagen efter).</p> <p>Uddannelsesmateriale: Thomas er i dialog med uddannelseskonsulent fra DIF omkring instruktørmateriale. De er ved at planlægge et møde.</p>	<p>som Marita efterfølgende sender ud til turneringsudvalget og eliteudvalget samt Finn Hyldmar</p> <p>Thomas holder møde med DIF uddannelseskonsulent.</p>
<p>Pkt. 5. Bestyrelsesmedlem Svend Jørgensen Evaluering af DM</p>	<p>Der var kritik af maden ved DM i Odense fredag aften.</p> <p>Hvis man melder afbud for sent og ikke har en lovlig grund, må man selv betale (jf. diskussionen på sidste bestyrelsesmøde). Turneringsudvalget skal give Niklas besked om startlister og overnattende gæster, så han kan se, hvis nogen melder fra, så han kan videresende regningen til den pågældende. Dette skal fremgå tydeligt af handleplanen, desuden bør handleplanen deles op i før, under og efter.</p> <p>Alle indbydelser til pokaler og danske mesterskaber skal fremover til godkendelse hos kasserer, for at sikre alle oplysninger er korrekte.</p>	<p>Michael giver turneringsudvalget besked. Opdateret handleplan sendes til Thomas.</p> <p>Michael giver TU besked.</p>
<p>Pkt. 6. Bestyrelsesmedlem Michael Zimmerman Oplæg fra konkurrencearbejdsgruppen (bilag 2)</p>	<p>Michael gennemgik konkurrencegruppens forslag.</p> <p>Aldersgrænsen for old girls/boys er lige til at gå til. Det samme er det med at tilpasse pointsystemet. Det kunne være lavthængende frugter at starte med. Derudover signalerede bestyrelsen opbakning til 3 mandshold i serierækken.</p>	<p>Dokumentet sendes videre til turneringsudvalget og der etableres et møde mellem turneringsudvalget og konkurrencearbejdsgruppen.</p>

	<p>Bohle kunne man godt gøre lidt mere seervenligt, fx pointsystemet. Konkurrencegruppen sætter sig sammen med turneringsudvalget, gennemgår dokumentet og fordeler arbejdsopgaverne.</p> <p>Bestyrelsen er åben overfor meget, bare der kommer til at ske noget nyt for sporten. Gerne tiltag der gør, at vi kan få helt nye ind i keglesporten.</p> <p>Det kunne fx også være at lave en individuel turnering til nye spillere så de kommer ud og prøver andre baneanlæg.</p>	Katja følger op.
Pkt. 7. Næste møde	Fysisk møde, den 21. august 2022 kl. 10 i Nyborg, hvor Bo Overgaard deltager.	Katja laver udkast til dagsorden
Pkt. 8. Eventuelt	<p>Marita spørger, om der findes nogle bestyrelseskursus der kan hjælpe os med at blive lidt mere strukturerede, så vi ikke skal have de lange møder?</p> <p>Alle var enige om, at det er nogle lange møder og vi skal have en drøftelse af, om det er rimeligt at bruge så meget tid på kegler som vi gør i bestyrelsen nu. Drøftelsen tages på et senere tidspunkt.</p>	Katja undersøger bestyrelseskurser og vi tager drøftelsen op igen senere.